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Skolebestyrelsesmøde 
 

onsdag d. 20.11. 2019 kl. 19.00-22.00. 
 

 
Indtryk: Glenn 
 
Afbud: Nils, Michael, Gitte.  

 
Dagsorden: 
 
28. Underskrivning af referat fra sidste møde.  

  
29.   Godkendelse af dagsorden 
 
30 Meddelelser fra elevrepræsentanterne 
 
Nomineringer til Galla:  
 
Der spørges ind til erfaringerne fra sidste år, hvor der var store problemer omkring 
nomineringerne.  
Elevrådet har været omkring ledelsen for at finde en vej tilbage til nomineringer, da det er 
et stort ønske fra udskolingen. 
 
Klasselærerne spørger i klasserne.  
Der stemmes i klasserne og en forældre hjælper med at få talt sammen og vurdere, om 
nomineringerne er ok.  
Derefter tilbage til skolen, hvor afstemningen kommer.  
En forældre tæller også stemmerne sammen.  
Elevrådet spørger de nominerede, om det er ok, de nomineres.  
 
Elevrådet har en gennemtænkt plan.  
Der opfordres til, at der skal være fokus på de positive nomineringer.  
De voksne omkring inviteres ind i processen.  
 
Bestyrelsen beslutter: At elevrådet får i år lov at prøve, om denne model kan gøre, at 
nomineringer fremadrettet kan blive en del af udskolingens julefest igen.  
Det kræver, at det bliver en positiv oplevelse.  
Der skal laves en køreplan og elevrådet står for efterfælgende at lave en evaluering, som 
fremlægges på skolebestyrelsesmødet i januar.  
 
Elevrådet har desuden undersøgt hvilken højttaler, de gerne vil have.  
Denne godkendes.  
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DEBAT/BESLUTNING: 
 
31 Status sygemelding Nils 
 
Nils er sygemeldt med hjerte-kar problemer.  
Han er i forløb med undersøgelser, men han skal skånes for stress, og holdes i ro.  
Han har den store undersøgelse før jul, og vi håber at få ham rask tilbage igen efter jul.  
Ind til da, er Anders leder og derfor har vi ekstra vikarer i huset til at hjælpe med at få 
dagligdagen til at køre rundt.  
Anders sætter pris på, at der er opbakning fra personalet, men der er meget at se til, da 
der en meget omkring afrunding af året mv.  
Der er derfor pt fokus på daglig drift og derfor afspejler dagsordenen for dette møde også 
at udvikling er sat lidt på stand by. 
 
32. Julefest 
 Den sidste planlægning og sidste nyt  
 
Status fra Christinas juleudvalg:  
 
Der er styr på det. Indbydelse udsendt, opgaver uddelegeret.  
DJ Aki kommer til fest i fællesrummet.  
Der er juleklip i 4. klasse og der er styr på det.  
Men der har været lidt problemer med, at folk ikke har nået at bestille mad.  
Der følges lige op på, om der kan åbnes op igennem, så alle kan få bestilt mad.  
MK skal til en andet møde om aftenen, så dans om juletræet bliver uden klaverspil.  
 
33. Tildelingsmodel og fokus på kvalitetsdialog – skolestruktur 
 Særligt fokus på udskoling, de udvalgte kvalitetsmarkører,  

https://www.skanderborg.dk/politik-og-faellesskab/dagsordener-og-
referater/udvalg/dagsorden.aspx?agendaid=d3a4cb57-9819-45a7-bf4d-
5f9d05132b35  

 punkt 156 fra undervisnings- og børneudvalget 
 
Bombe fra sidelinjen: Man henstiller til, at man er 2 spor på udskolingen.  
Derfor er vores udskoling i fare.  
Kristian Kilt har haft ringet lidt rundt i udvalget.  
Hvad er holdningen her: Har vi modstand eller opbakning?  
Tirsdag er der møde.  
Hvad med landsbyordningsperspektivet? 
Hvad betyder det for kulturkraftværket?  
Skal udskolingen udvides her eller skal udskolingen flyttes? 
Stjærskolen har flotte tal ift. karakterer, trivsel, fravær og gå videre på 
ungdomsuddannelser.  
Så kan man sige, at ét spor er godt nok?  
Men det hele handler om økonomi…. 
Der er ingen evidens for, at små skoler præsterer dårligere end små skoler…. 
Hvad med byudviklingssporet?  

https://www.skanderborg.dk/politik-og-faellesskab/dagsordener-og-referater/udvalg/dagsorden.aspx?agendaid=d3a4cb57-9819-45a7-bf4d-5f9d05132b35
https://www.skanderborg.dk/politik-og-faellesskab/dagsordener-og-referater/udvalg/dagsorden.aspx?agendaid=d3a4cb57-9819-45a7-bf4d-5f9d05132b35
https://www.skanderborg.dk/politik-og-faellesskab/dagsordener-og-referater/udvalg/dagsorden.aspx?agendaid=d3a4cb57-9819-45a7-bf4d-5f9d05132b35
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Vi er en by i udvikling.  
Byen vokser.  
Der er ønsker om udstykninger på vej. 
Hvad er konsekvenser for elever der flyttes? 
Elevperspektiv: Vi skal have undersøgt i elevrådet, hvad der tænkes om det.  
Vi skal have de unges stemme med.  
Det er vigtigt for Stjær by og kulturkraftværket at kunne tilbyde en skole op til 9. klasse.  
Boldklubben vil potentielt også miste kunder og hjælpetrænere. 
Det ses i andre byer nu, hvad der sker, når ungdommen rykkes ud. 
I Stjær fungerer ungdomsklubben også godt, bl.a. pga. sammenhæng med skolen.  
 
Hvad er strategien? 
 
Hvad med arbejdsklimaet på skolen?  
Hvad vil det betyde at skære 1/3 af lærerkollegiet væk?  
 
Hvad ville fordelene være? 
 
Parallelklasser har også deres fordele.  
Hvordan får man udskolingselever gjort robuste til det videre liv i det lille trygge Stjær?  
Er der bedre muligheder i andre rammer?  
Valgfag har større muligheder på større skoler.  
Der kan være mulighed for andre relationer på andre skoler, fx for børn, der har været i 
klemme i det lille fællesskab.  
Sårbarheden af at være i klemme i en klasse uden parallelklasse, er der også.  
At komme lidt ud af osteklokken i Stjær kan også være udviklende.   
 
Vil det være en fordel, at få en udskolingsklasse mere hertil?  
Det ses der fordele i.  
Vi er åbne overfor at udvide udskolingen til to spor på Stjærskolen.   
Her er kvalitet nok til at vi kan rumme flere. 
 
34. Næste møde 
 
Elevrådet: Evaluering nominering udskolingens julefest.   
 
35. Eventuelt 
 
Der spørges lidt ind til arbejdet omkring 5. klasse.  
Alle forældre er indbudt til individuelle møder med ledelsen, hvor de får mulighed for at 
byde ind med deres bud på, hvordan tingene fungerer, for at få en dataindsamling på, 
hvordan handleplanen skal laves med den nye konsulent fra PPR.  
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Kl. 21.30: 
 
36.   Orientering: 
 Formanden for bestyrelsen  
 
 Skolelederen  
 
Der er meget politikerarbejde og dialogmøder omkring budget 2020, men tallene er ikke 
klar endnu.  
Elevfravær skal fremadrettet registreres i Aula, når den kommer og når de går.  
En renovering af klubhuset vil blive meget dyrt, omkring 4 millioner, så der tænkes i at rive 
det ned og i stedet bygge nyt i forbindelse med det nye.  
 
 
 Fra Pædagogisk Rådsmøde     
 
Aula er stadig under udvikling.  
Vi har talt om, at bedsteforældredagen flyttes, så den ikke falder sammen med 
skoleledernes årsmøde.  
Vi skal også tage en beslutning vedr. kage 
 
NB Skolebestyrelsen ønsker mere kage  
 
Digitalisering: Udskolingen har ikke computere med i skole…  


